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Kon i Kisić Tepavčevićeva: Podaci ukazuju da se epidemija gasi, i dalje neophodna zabrana kontakata 

Epidemiolog dr Predrag Kon rekao je na konferenciji za medije o situaciji u vezi sa koronavirusom da 

podaci ukazuju na smirivanje stanja, ili čak i na gašenje virusa. Navodi da i dalje moramo da štitimo 

starije od 65 godina kakva god da je situacija. Zamenica direktora "Batuta", dr Darija Kisić Tepavčević, 

poručuje da se svi strpe još malo i praznične dane provedu u svojim kućama, ne bi li zaštitili i sebe i svoju 

porodicu. 

Zamenica direktora "Batuta", dr Darija Kisić Tepavčević, rekla je da je od poslednjeg izveštaja testirano 

5.579 osoba, od kojih je 227 pozitivno. 

Najveći broj zaraženih u Beogradu 

Kisić Tepavčevićeva je navela da je u Beogradu je najveći broj slučajeva zaraze koronavirusom – 2.122, 

što čini ukupan udeo od 27,38 odsto. 

U Nišu je 1.189 zaraženih, što čini ukupno 15,34 posto. Ostali gradovi gde je broj potvrđenih iznad 100 

su Ćuprija, Kruševac, Valjevo, Aleksinac, Paraćin, Jagodina, Bor, Prokuplje, Smederevo i Novi Sad. 

"U tim gradovima je udeo zaraženih u rasponu između 1 i 2 odsto. Virus je potvrđen gotovo u svim 

gradovima, ali se radi o manjem broju slučajeva" naglasila je Kisić Tepavčevićeva. 

Ukupan procenat pozitivnosti je, kaže, četiri posto. Hospitalizovano je 2.470 pacijenata. Na respiratoru ih 

je 78. 



 
 

Ukupno su testirane 78.942 osobe. U poslednja 24 časa preminulo je 5 osoba, tri osobe muškog i dve 

ženskog pola. Ukupan broj preminulih je 173, ukupan broj izlečenih je 1.292, a ukupan broj osoba koje 

su skinute sa respiratora je 39. 

Procenat smrtnost je 1,98. 

Prema njenim rečima, Na Klinici za infektivne bolesti KC Srbije su 54 pacijenta, u KC Niš u staroj zgradi 

132, u novoj zgradi 178, u KC Vojvodine 59, u KC Kragujevac 67. Na lečenju u KBC "Dr Dragiša Mišović" je 

209 osoba. U toj ustanovi leči se 44 deteta, 26 majki, pet beba, devet porodilja i četiri trudnice. 

Na Klinici za pulmologiju KC Srbije je 81 pacijent, u KC Zemun 210, toliko i u KC Zvezdara. U Opštoj bolnici 

Pančevo leče se 92 osobe, u leskovačkoj bolnici 116, U Vojnoj bolnici Karaburma 37, na Banjici 160, a na 

Sajmu u Beogradu 154. 

U hali 1 Novosadskog sajma je 56 osoba, u Srednjoj medicinskoj školi "Dva heroja" u Novom Pazaru je 47 

osoba, u Hali sportova Kruševac 47, u Plavoj hali u Čačku 15, u Banji Junaković 44, u Banji Selters 25, u 

Banji Koviljača 26, u Specijalnoj bolnici "Merkur" 30 pacijenata, u Niškoj Banji 118, u Sokobanji 137 

osoba. 

U ustanovama socijalne zaštite za smeštaj korisnika, koronavirus je potvrđen kod 570 korisnika i 131 

zaposlenog. Prisustvo virusa je potvrđeno u 33 ustanove socijalne zaštite. Ukupan broj izlečenih je 92, a 

broj izlečenih zaposlenih u tim ustanovama je 41. 

Kon: Podaci ukazuju na smirivanje stanja  

Epidemiolog dr Predrag Kon navodi da podaci jasno ukazuju na smirivanje stanja, tj. na gašenje, s tim što 

oprez i dalje postoji, jer nam se u manjim mestima i kroz gerontološke centre pojavljuju "džepovi" i virus 

traži da preživi tražeći takve prostore. 

"U velikim gradovima imamo manje pozitivnih nalaza nego po manjim mestima, što je epidemiološki 

jako dobro. Ovo su svi oni koji su se iz nekog razloga javili zbog tegoba. Ako među njima ne nalazimo 

virus, to znači da je virus malo preostao u cirkulaciji. U Surdulici je 39 pozitivnih, i to mesto se, uz neka 

druga mesta, sada prati. Oni dalje vrše istraživanje. Pretpostavljam da se svi ti slučajevi prvenstveno 

izoluju, jer je svaki otkriveni slučaj i zarazan. Imamo razloga da budemo malo i zadovoljni" naglasio je 

Kon. 

U okviru epidemiološkog dela Kriznog štaba, navodi, postoji čvrst stav da je potrebno ostati na vrlo 

oštrim merama još ovaj put. 

"Biće oko toga savetovanja već večeras, a sutra će to biti ponovo na Kriznom štabu. Zabrana kontakata i 

dalje postoji. Najvažnije je zapamtiti sledeće: moramo da štitimo starije kakva god da bude situacije. 

Mora da nam ostane u svesti da moramo i dalje da štitimo starije od 65 godina. Kontakti sa njima u glavi 

treba da nam budu zabranjeni. Biće oko toga savetovanja. Moramo svi da se uklapamo, pa čak i mi koji 

smo epidemiolozi. Mi smo kočničari. U ovoj situaciji, kada svi žele da istrče napolje, mi smo ti koji 

upozoravamo. S druge strane, normalno je da život mora da se nastavi", ukazao je Kon. 



 
 

Kisić Tepavčevićeva navodi da odluka o merama nije donesena iz hira. 

"Bez obzira na to kakva će biti odluka, mi je ne znamo u ovom momentu, ja bih ponovo apelovala na sve 

da se strpimo još malo da i ove tople dane koji slede i ove praznične dane provedemo malo drugačije, da 

ih provedemo u kući i da tako zaštitimo i sebe i svoju porodicu", navela je Kisić Tepavčevićeva. 

Svako treba da proceni rizik  

Prema njenim rečima, dominantan put prenosa je kapljični, ali može i preko kontaminiranih predmeta. 

"Drugi putevi prenosa poput hrane nisu potvrđeni. To je sada nešto što nam otvara put koji su načini 

prevencije. Ovako se prenosi i virus gripa i virus malih boginja, koji se mnogo lakše prenosi nego ovaj 

virus. Ovde su nam opšte mere prevencije jedino oružje", navodi Kisić Tepavčevićeva. 

Dodaje da svaki boravak u zatvorenom prostoru, posebno tamo gde ima veći broj ljudi, jeste rizik za 

nastanak infekcije. 

"Osobe koje su zaražene ne moraju da imaju simptome. Zato nošenje maski u zatvorenim prostorima 

ima smisla. Nošenje maski na otvorenom nije naodmet, mada tu nije od nekog značaja. U prethodnim 

nedeljama smo korigovali svoje ponašanje, češće obraćamo pažnju na neke stvari. Svako treba da 

proceni rizik", naglasila je Kisić Tepavčevićeva. 

Prema njenim rečima, zahtevaju se striktne procedure kada odlazite u kafiće, teretane. 

"Uvek se više preporučuje da budemo na otvorenom nego u zatvorenom, da se drži bezbedna distanca, 

da svako od nas napravi svoja pravila, svoj način ponašanja kako bi sprečio da se zarazi i prenese 

infekciju na svoju okolinu. Uočili smo da i te kako ima smisla fizičko distanciranje koliko god nam to 

zvučalo banalno, da peremo ruke i da se udaljimo na određenu razdaljinu. Vraćamo se normalnim 

životnim aktivnostima, ali ne smemo da zaboravimo da virus cirkuliše među nama, vrlo lako može da 

pronađe put do osetljive osobe. Mi za njega predstavljamo povoljnu sredinu i jedino mu mi 

omogućavamo uslove za opstanak", dodaje Kisić Tepavčevićeva. 

Reprodukcioni broj se menja 

Kon ističe da se reprodukcioni broj menja. 

"Reprodukcioni broj mi nismo još procenili, ali će se na tome raditi u narednom periodu. U samom startu 

je utisak bio da je iznad dva do tri u nekim delovima Srbije, slično kao u ostalim delovima sveta. Sada se 

uočava njegovo značajno smanjenje ispod jedan, ali to je samo utisak. To što mi kasnimo za drugima – 

pitanje je koliko su te informacije koje se daju u svetu precizne", naglasio je Kon. 

Kisić Tepavčevićeva ističe da će otvaranje aerodroma i granica "predefinisati" različite vrste procedura i 

ponašanja. 



 
 

"To će se desiti u nekom narednom periodu. Ne možemo sami da donosimo odluke dok i druge zemlje to 

ne urade. Ovo je sada timski rad na nivou sveta. Čitav svet mora da radi kao jedan tim", kaže zamenica 

direktora "Batuta". 

Dolazak kolega iz Kine je, kaže, bio podrška u svakom smislu. 

"Može da se oceni samo najvišim ocenama od svih nas. Kada su došli, oni su bili jedini koji su ugasili 

epidemiju i imali iskustvo s velikim brojem pacijenata", navela je Kisić Tepavčevićeva. 

I ako se virus vrati, ne krećemo iz početka 

U poslednja tri dana, kaže Kon, broj testiranih je oko 5.000. 

"Ranije smo imali da je 30 posto pozitivnih, a danas je četiri odsto. Ne možemo da gledamo kroz 

apsolutne brojeve, nego i kroz procenat pozitivnih. Apsolutni brojevi nemaju istu težinu kao i u samom 

startu. Treba shvatiti da su svi danas testirani iz nekog razloga, i da je oko četiri odsto pozitivnih. Ako 

uzmete u obzir Beograd, gde je oko jedan odsto, onda vam je jasno kako se virus povukao. To je čvrst 

pokazatelj da se virus gasi. Značajno je da otkrivamo svakoga ko je zarazan da ga izolujemo. Napadamo 

virus", naglasio je Kon. 

Dodaje da sada imamo kapacitete i potpuno nov epidemiološki nadzor koji nije postojao ranije. 

"Nismo više u takvoj brizi. Sačekaćemo testiranje da znamo kolika nam je prokuženost populacije. Vrlo 

smo zabrinuti zbog vraćanja virusa, ali ne treba na silu nametati dok ne dobijemo rezultate. Ako bi se 

zadržale sve sposobnosti prenosa virusa i ako nemamo imunitet u populaciji, onda krećemo sve iz 

početka. Ipak, nećemo sigurno nikad krenuti potpuno iz početka. Da li ćemo vraćati mere, to je pitanje 

nad svim pitanjima i ne možemo to da znamo. Kolektivni imunitet se stvara ili zaražavanjem ili 

vakcinacijom. I jedno i drugo je važno", naglasio je Kon. 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Kon: Preterana rasprava oko 1. maja, ne osećam se dobro zbog ublažavanja 

Epidemiolog Predrag Kon kaže za RTS da je "apspolutno preterana rasprava oko ovog vikenda" jer je, 

kako kaže, to poslednji vikend sa zabranom. Može da se desi da pokvari sve, navodi Kon. 

Predrag Kon je za RTS rekao da su lekari insistirali da bi trebalo izdržati ovaj produženi vikend. 

"Ono što je bila ideja je da se potpuno relaksiraju stariji što je, po nama, u ovom trenutku najznačajnije, 

da im se obzebedi da mogu da hodaju slobodno tokom čitavog perioda, to je bila suština predloga, ako 

ne računamo da bi se i frekvencija kontakata time sprečila", rekao je Kon. 

Navodi da je predlog da zabrana traje od četvrtka u 18.00 do subote u 5.00 "kompromisno rešenje" i 

kom će se, kaže, raspravljati na sednici Kriznog štaba. 

"Pretpostavljam da će struka prihvatiti, svako će pojedinačno da se izjasni kako obično i biva. Verovatno 

će biti tako kako je predloženo", naveo je Kon. 

Ukazao je da je ovaj vikend posebno značajan jer je, kako kaže, opšte poznato da u toku prvomajskih 

praznika postoje okupljanja i poznata druženja na otvorenom prostoru. 

"Vremenska prognoza ide u prilog tome jer je po vlažnom vremeno teže prenošenje virusa, što je 

relativno dobro", naominje Kon. 

Smatra da je rasprava oko ovog vikenda "apspolutno preterana" jer bi, kaže, to bio poslednji vikend sa 

zabranom. Može se, prema Konovim rečima, dogoditi da se pokvari sve. 

"Ne osećam se dobro zbog toga, mislim da treba da se izdrži, ali razumem da je kompromis uvek najbolje 

sprovesti jer time izlazimo iz problema koji je isfabrikovan i preteran. Ljudi ne znaju koliko je ovo teška i 

smrtonosna bolest, da umre svaki peti stariji sa hroničnim tegobama", navodi Kon. 



 
 

Sada je sve, kaže, u našoj svesti. 

"Ovo ponašanje, ovo insistiranje za ovaj vikend pokazuje da nismo došli svi do te svesti, to je jasno. Ako 

je nekome toliko važno da poslednja tri dana... Eto, nemam problema sa tim ali se ne osećam dobro jer 

to pokazuje da nismo još uvek razumni po pitanju toga protiv čega se zajedno borimo", kaže Kon.  

Kada je reč o ukidanju vanrednog stanja, epidemiolog Kon navodi da će se to dogoditi onog momenta 

kad aktivnost virusa bude nedelju dana vrlo niska. 

Nakon toga, navodi, biće neophodno neprekidno pratiti virus. "Ako se ponovo diže, moraćemo da 

postupamo", zaključio je Kon. 

 

 

NA POSLU PO 16 SATI Kad navuku skafandere i tri para rukavica nema vode, nema jela, NEMA 

ODLASKA U TOALET. Ovako izgleda dan lekara u KC Niš 

Na poslu provedem od 14 do 16 sati. Ulazim u zgradu, pa u tunel za dekontaminaciju. Zatim idem u 

"zelenu zonu", pa liftom do petog sprata, koji je bezbedan prostor, priča za "Blic" dr Miloš Stević iz 

Kliničkog centra Niš. 

Dok se vozite liftom, ne može se dogoditi da on stane na nekom od spratova jer je zaključano, a razlog je 

taj da pacijenti ne bi ušli u "zeleni lift", ili da lekar slučajno ne zaluta u "crvenu zonu", što znači da se 

tamo nalaze zaraženi koronom. U zgradi je sve čisto, uredno i nema mesta za pravljenje grešaka. Svako 

od osoblja zna šta treba da radi i kako da se ponaša, disciplina je jasna. 



 
 

- Na petom spratu nalaze se prostorije za presvlačenje, tu se pripremamo za ulazak u Covid zonu, kasnije 

kada izlazimo odatle, tu je i prostor za dekontaminaciju i povratak u "zelenu", bezbednu zonu. Tu 

ručamo, odmaramo se, ovde nema infekcije i tu ste na bezbednom - objašnjava dr Miloš Stević iz 

Kliničkog centra Niš, inače specijalista nuklearne medicine. 

Nakon raporta, sledi priprema za ulazak kod zaraženih pacijenata, a to podrazumeva presvlačenje. Do 

ulaska treba obaviti sve što je potrebno, bilo da je u pitanju doručak, odlazak u toalet ili uzimanje vode. 

Kada lekar obuče zaštitnu opremu, najmanje četiri sata će provesti u njoj, a dešava se da to potraje i 

duže. 

- Oblačim dve zaštitne hirurške kape, masku, tri para zaštitnih kaljača, tri para rukavica, zaštitne naočare, 

kombinezon sa kapuljačom i preko kombinezona stavljam zaštitni vizir. Kada to obavim, spreman sam da 

uđem u crvenu zonu - objašnjava dr Miloš, koji zajedno sa svojom ekipom u novoj zgradi Kliničkog centra 

spasava ljudske živote. 

- Teskobno je u odelu, malo klaustofobično, imate osećaj kao da ste u tunelu, malo je i suženo vidno 

polje, te naočare zaštitne, one pritiskaju lice, nos, imamo žuljeve na nosu i na čelu, ali su neophodne jer 

nas štite - priča dr Miloš. 

Oblačim dve zaštitne hirurške kape, masku, tri para zaštitnih kaljača, tri para rukavica, zaštitne naočare, 

kombinezon sa kapuljačom i preko kombinezona stavljam zaštitni vizir. Kada to obavim, idem u crvenu 

zonu, objašnjava dr Miloš Stević 

Oblačim dve zaštitne hirurške kape, masku, tri para zaštitnih kaljača, tri para rukavica, zaštitne naočare, 

kombinezon sa kapuljačom i preko kombinezona stavljam zaštitni vizir. Kada to obavim, idem u crvenu 

zonu, objašnjava dr Miloš Stević 

Kada se završi smena od najmanje četiri časa, lekari kreću nazad u bezbednu zonu, ali da bi do nje stigli, 

moraju da prođu proceduru kako bi uspešno prošli dekontaminaciju. 

- Prilikom izlaska iz crvene zone, sredstvom za dezinfekciju prska se prvi par rukavica, nakon toga se 

skidaju, zatim se prska i drugi par, a onda skidamo jedno po jedno od opreme. Prilikom svakog dodira 

prskaju se ruke, tako da ono što ste prvo stavili skidate poslednje, a to je maska. Nakon toga gazimo u 

rastvor hlora kako bismo dezinfikovali obuću, dok medicinska sestra prska one koji izlaze od glave do 

pete sredstvom za dezinfekciju na bazi alkohola. Iza toga se opet dezinfikuju ruke, ponovo se stavlja 

maska, druga naravno, i onda ulazimo ponovo u bezbednu zonu - priča dr Miloš. 

Put od zelene do crvene, pa nazad do zelene zone zahteva oprez. Nema žurbe, niko ne sme da žuri jer je 

svaki pokret važan i bitan za zaštitu ljudi. U grupi dr Miloša nema nijednog zaraženog. 

- Uvek im govorim da nema žurbe, pa makar skidali opremu i sat vremena. Sve zavisi od utreniranosti, ja 

sve to završim sada od pet do sedam minuta. Ruke dezinfikujem/operem od 80 do 100 puta. Dr Goran 

Stanojević i ja smo svakoga dana ovde od 14 do 16 sati, moja ekipa je podeljena u šihte, rade 12 sati 

dnevno, pa odrade i noćnu 12 sati, a onda su slobodni dva ili tri dana. Pa opet sve iznova. Ručamo kad 

stignemo, u pitanju je suva hrana, tako je praktičnije - priča dr Miloš. 



 
 

Kada prođe ceo dan, ka povratku kući ista je procedura, samo obrnuto. Dezinfekcija, prolazak kroz tunel, 

pa kući. Potpuno bezbedni, naši heroji idu na odmor da bi se ponovo vratili sutra da spasavaju ljudske 

živote. 

U crvenoj zoni nema toaleta, vode, hrane... 

Heroji u skafanderima provode sate sa pacijentima, a ako je potrebno, svako od njih spreman je da 

ostane i duže. Nema odlaska u toalet, nema vode, nema jela, dok ne izađu na sigurno. 

- Mi znamo svoj posao i ne razmišljamo ni o čemu, nekako smo navikli na celu tu opremu koja nije 

prijatna. Vruće je, ali jednostavno ne postoji drugi način da osiguramo sebe, pa i ne razmišljamo da li nas 

nešto žulja, naš zadatak je da spasavamo ljude - priča dr Miloš. 

 

U KC Vojvodine se od Kovida leči 60, a u Opštoj bolnici u Pančevu 94 pacijenta 

Ukupan broj obolelih od Kovid 19 infekcije u AP Vojvodini i dalje je u opadanju,  pa se u Kliničkom centru 

Vojvodine (KCV) u Novom Sadu u ovom trenutku od te infekcije leči 60, a u Opštoj bolnici u Pančevu 94 

pacijenta. 

Od toga, u KCV se na mehaničkoj ventilaciji nalazi šest  hospitalizovanih pacijenata, kaže se u saopštenju 

Pokrajinske vlade. 

U privremenoj izolacionoj bolnici u hali 1 „Novosadskog sajma“, predviđenoj za smeštaj obolelih sa 

lakšom kliničkom slikom Kovid 19 infekcije, trenutno se nalazi 55, a u Specijalnoj bolnici za rehabilitaciju 

„Junaković“ u Apatinu 47 pacijenata. 

Za konačnu pobedu nad epidemijom virusa Kovid 19 i dalje je od odlučujućeg značaja je da se građani 

ponašaju maksimalno odgovorno i da primenjuju sve mere predostrožnosti, uključujući  striktno 

poštovanje socijalne distance, nošenje zaštitnih maski i rukavica i upotrebu dezinfekcionih sredstava, 

istaknuto je u saopštenju Pokrajinske vlade. 



 
 

 

 

Prva platforma za onlajn konsultacije sa lekarom počela sa radom 

DokTok – prva onlajn platforma za stručne zdravstvene konsultacije počela je sa radom u ponedeljak, 27. 

aprila. Svakog dana u periodu od 10.00 do 20.00 građanima je na raspolaganju više od 150 lekara opšte 

prakse i specijalista, koji će im pružiti opšte informacije o simptomima bolesti, njihovim uzročnicima, 

informacije o dejstvu pojedinih lekova kao i psihološku podršku. Do sada je obavljeno više desetina 

razgovora, a sajt broji oko tri hiljada poseta za samo nekoliko dana. 

Platforma je namenjena za sve zdravstvene konsultacije koje ne zahtevaju hitnu lekarsku pomoć i nisu 

posledica infekcije korona virusom, a vezane su za opšte zdravstveno stanje ili potrebu za razgovorom sa 

psihologom. Na taj način, građani imaju priliku da dobiju stručne konsultacije bez odlaska u Dom zdravlja 

i boravka u čekaonici, a zdravstveni sistem je rasterećen u kriznom periodu. 

Tokom 15-minutog jedan-na-jedan razgovora koliko je predviđeno po korisniku, odabrani lekar će vam 

pružiti stručne konsultacije i psihološku podršku, a ukoliko je potreban pregled uživo ili propisivanje 

terapije uputiće vas da pozovete izabranog lekara ili posetite Dom zdravlja. Razgovori su u potpunosti 

privatni, a sve što vam je potrebno da biste platformi pristupili su internet i smart telefon ili računar. 

Inicijatori projekta DokTok, jednog od pionira telemedicine u Srbiji, su ICT Hub centar za razvoj 

tehnološkog preduzetništva i inovacija, DNA Communications, Vip mobile i kompanija Talkini, uz podršku 

najvećih privatnih zdravstvenih sistema u regionu Medigroup, Bel Medic, i Psihoanalitičko društvo Srbije, 

kao i kompanije koje su prepoznale kvalitet inicijative UNIQA osiguranje i PWC – 

PricewaterhouseCoopers. 



 
 

 

 

Skupa greška u Arilju dovela do haosa: Promakao nulti pacijent, imao 40 kontakata 

Opština koja se drugo držala bez ijednog potvrđenog slučaja virusa korona preko noći je, u vreme dok 

epidemija širom Srbije jenjava, postala potencijalno žarište zaraze 

U Srbiji epidemija virusa korona postepeno jenjava, ali se pojavljuju nova žarišta u manjim gradovima 

poput Vlasotinca, Negotina i Arilja. U narednom periodu, upozoravaju epidemiolozi, moguće je da se još 

negde pojave nova manja žarišta. 

Srbija se nalazi u osmoj nedelji borbe sa virusom korona, do sada je registrovano oko 8.500 slučajeva 

zaraze. Mere u Srbiji se relaksiraju, ali zbog izbijanja novi žarišnih mesta pojedini gradski štabovi upućuju 

molbe da se primena ublaženih mera odloži. 

Trenutno se manja žarišta pojavljuju u Vlasotincu i Negotinu, kaže za "Blic" epidemiolog dr Predrag Kon. 

- Pojavljuje se povećan broj obolelih i u Despotovcu, ali nije vezan za gerontološke centre. Činjenica je da 

virus neprekidno pokazuje sposobnost da dođe do osetljivih u grupama i pored toga što se preduzimaju 

sve mere, to se ponavlja. Nažalost, postoje situacije kada te mere nisu do kraja poštovane - ističe dr Kon. 

Zbog toga je, kaže, trenutno najveći problem to što je virus ušao u ustanove za stare. 

- Tu je najbrže prenošenje, povoljni su uslovi, a naročito što je rizik višestruko veći za komplikacije jer je 

reč o najosetljivijoj grupi. Kod svega šest odsto onih koji su pregledani utvrđuje se virus korona. To je 

sjajna situacija, ali i dalje opasna, jer virus i dalje postoji i može da uđe u mesta gde postoje izrazito 

osetljivi - ukazuje epidemiolog. 



 
 

Kako kaže, pojam "manje žarište" je relativan i ušao je upotrebu, s tim da nije precizno definisano 

njegovo značenje. 

- Žarište podrazumeva povećanje broja zaraženih u određenom teritorijalnom prostoru ili kolektivu. 

Uglavnom kažemo manja žarišta kada je reč o manjim mestima u odnosu na gradove. Svakako da ne 

može da bude isto žarište Beograd i Vlasotince. S druge strane, ako u gerontološkom centru imamo više 

od 50 odsto svih koji su zaraženi, to je za taj kolektiv velika zaraznost i ne može da se kaže da je manje 

žarište. Ako se gleda u odnosu na teritoriju cele Srbije, to je onda manje žarište - objašnjava dr Kon. 

Prema njegovim rečima, ne treba da se iznenadimo ako se pojave nova žarišta, jer je virus neprekidno u 

cirkulaciji. 

- Da bismo se osećali bezbedno, treba da se smanji aktivnost virusa i da zaraznost bude ispod pet odsto 

od onih koji imaju simptome. Kako to još nije slučaj, rizik i dalje postoji. Mi epidemiolozi nevoljno 

popuštamo, ali prihvatajući realnost da je sada ekonomija ta koja diktira uslove i da se život mora vratiti 

u normalu. Zbog toga moramo da se usklađujemo i prihvatamo rešenja, svesni rizika koji svodimo na 

minimum primenom zaštitne opreme i drugih mera. Rizika nema tek kad virusa nema uopšte među 

stanovništvom, a za to će, čini mi se, biti potrebno još dosta vremena - zaključuje dr Predrag Kon. 

NEGOTIN: ZARAZA JE KRENULA IZ DOMA 

Na teritoriji opštine Negotin, preko tamošnje Covid ambulante, uveliko se prikupljaju kontakti koje su 

imali pozitivni radnici Doma za stare "Radost" i radi se njihovo uzorkovanje na koronu. Vladimir 

Veličković, predsednik opštine Negotin, naglasio je da je od 26 uzoraka koji se odnose na kontakte, 

registrovan jedan pozitivan slučaj na Covid-19, i to lice je odmah prebačeno u bolnicu u Nišu. 

- Reč je o suprugu jedne radnice iz Doma za stare "Radost" koja je bila pozitivna i koja se takođe nalazi u 

Nišu. Među tih 26 uzoraka, rađen je i jedan kontrolni test koji je, takođe, pozitivan na Covid-19, tako da 

su od 26 uzoraka, 22 negativna, dva pozitivna i za dva testa čekamo rezultat. Oba pozitivna pacijenta su 

odmah prevezena u bolnicu u Nišu - kazao je Veličković. 

Uporedo sa testiranjem koje je vezano za žarište u Domu za stare "Radost", radi se i uzorkovanje svih 

gerontoloških centara u opštini. 

- Od 53 uzorka zaposlenih i korisnika Gerontološkog centra u Dušanovcu, i dva objekta koja se bave 

smeštajem u gradu i u Miloševu, svi su negativni na virus korona, čekamo rezultate za još šest testova. 

Rađeno je uzorkovanje i za još dva gerontološka centra i to u Domu za stare "Sveti Nikola" u Negotinu i 

"Help" u Radujevcu, gde čekamo rezultate za 102 testa. Ako svi rezultati koje čekamo budu kao oni što 

su stigli juče, možemo reći da virus nije izašao van Doma za stare "Radost", da je to ipak bio izolovan 

slučaj i da Covid-19 nije ušao u ostale gerontološke centre - ističe Veličković. 

On je izjavio da je od prvih osam osoba koliko je bilo obolelih u Negotinu pre slučaja Doma za stare 

"Radost", sedmoro izlečeno, jer su im nakon dva testiranja rezultati bili negativni, jedno lice se nalazi na 

lečenju, a jedno koje je bilo prebačeno u Niš, preminulo je. 



 
 

Da podsetimo, od 49 radnika i korisnika Doma za stara lica "Radost" u Negotinu, koji imaju pozitivan 

rezultat na Covid-19, njih 37 prebačeno je u Covid bolnicu u Sokobanji, sedmoro na infektivnu kliniku u 

Nišu i četvoro u privremenu bolnicu u Niškoj Banji. Među obolelima su 23 nepokretne osobe. 

Organizovana su 23 saniteta i dva minibusa kako bi se svi pozitivni prebacili u Niš i Sokobanju. 

ARILjE: NAGLI PORAST 

Opština koja se drugo držala bez ijednog potvrđenog slučaja virusa korona preko noći je, u vreme dok 

epidemija širom Srbije jenjava, postala potencijalno žarište zaraze. 

U Arilju je do prekjuče bilo 11 zaraženih, daleko manje nego u nekim lokalnim samoupravama iste 

veličine, ali su lampicu za uzbunu upalili juče objavljeni podaci Zavoda za javno zdravlje Užice. Prema 

njima, još šestoro građana Arilja je obolelo od virusa korona i oni će biti upućeni na bolničko lečenje u 

Beograd. Računajući najnovije podatke, u Arilju je potvrđeno 17 slučajeva korone, među kojima je i 

dvoje preminulih. 

GREŠKA OKO NULTOG PACIJENTA NAPRAVILA HAOS 

- Treba očekivati da broj obolelih raste pošto se više od 40 ljudi koji su bili u kontaktu sa zaraženima 

nalazi u samoizolaciji i čeka rezultate testiranja. U gradu je primetna panika - kaže za "Blic" Miloš 

Nedeljković, predsednik Opštine Arilje, i dodaje da se širenje zaraze moglo sprečiti da nije napravljena 

greška u proceni ko je nulti pacijent. 

- Sve je počelo od jedne mlade, jake osobe koja je putovala u inostranstvo i najverovatnije se tamo 

zarazila, ali nije imala simptome bolesti. To lice drži prodavnicu stočne hrane i mnogi su dolazili kod 

njega da kupe koncentrant - kaže Nedeljković. 

Po njegovim rečima, dugo se mislilo da je 68-godišnji muškarac, prva žrtva korone u Arilju, bio nulti 

pacijent. Ta procena se pokazala pogrešnom, zapravo tek kasnije je utvrđeno da je to bio mladić koji 

trguje stočnom hranom. U dane kada se išlo pogrešnim tragom, on je došao u kontakt sa još puno 

osoba, pa i sa još jednim 79-godišnjakom koji je kasnije preminuo. Od istog kontakta, osim u samom 

Arilju, virus se pojavio u selima Dobrače, Grivska i Cerova. 

- Za nas je ključno da rezultate testiranja znamo što pre, a brzina kojom se to radi nam ne ide naruku - 

navodi Nedeljković. 

VLASOTINCE: POZITIVNO 76, JOŠ 50 ČEKA 

Prvi oboleli u Vlasotincu registrovan je 7. aprila, a za tri nedelje je u toj opštini sa 30.000 stanovnika broj 

zaraženih skočio na 76, a čekaju se rezultati za još 50 osoba. 

Zaraženo je troje zdravstvenih radnika, dete radnika kompanije "Maša impeks" gde je zaraženo osmoro 

zaposlenih, kao i predsednik opštine i član opštinskog veća. Štab za vanredne situacije uputio je molbu 

republičkom Kriznom štabu da se osnuje poseban štab za ovo mesto i da se primena ublaženih mera 

odloži za desetak dana. 



 
 

STEVANOVIĆ: VIRUS ĆE SE SPORADIČNO POJAVLjIVATI 

Direktor Infektivne klinike za tropske bolesti dr Goran Stevanović rekao je da bi u narednom periodu 

mogla da se pojavljuju manja žarišta na različitim područjima u Srbiji. 

- I dalje treba da se povede mnogo računa o gerijatrijskim ustanovama, ali i o svim našim starijim 

sugrađanima, zbog čega bi i dalje trebalo da budemo na oprezu. Može se očekivati da će se i u 

narednom periodu pojavljivati manja žarišta ili u delovima zemlje u kojima do sada nije bilo toga ili će se 

vraćati u veće gradove gde je epidemiološka situacija stabilna. To su takozvani kontaktni repovi 

epidemije koji se viđaju i to je nešto što mora da nam održi pozornost da se ne opuštamo previše, jer 

nije još gotovo - zaključio je dr Stevanović. 


